
STUDIUL 12                                                                                                          Comentariu de Alejandro Bullon

Evaluarea maturiei personale si a evanghelizarii

Tema pe care o vom studia in acesta saptamana este evaluarea. Pentru acesta sa citim impreuna 2 Cor. 
13,5.6:

“5 Nu că noi prin noi înşine suntem în stare să gândim ceva ca venind de la noi. Destoinicia noastră,  
dimpotrivă, vine de la Dumnezeu, 
6 care ne-a şi făcut în stare să fim slujitori ai unui legământ nou, nu al slovei, ci al Duhului; căci slova omoară,  
dar Duhul dă viaţa.“

Iata dragul meu cum doar in 2 versete Pavel mentioneaza verbe ca: a examina, a proba, a cunoaste, a sti. 
Toate acestea au conotatie de evaluare. Evaluarea este o necesitate a Bisericii care trebuie pregatita in toate ariile 
activitatilor ei, si bineinteles si in ceea ce priveste misiunea. 

Este nevoie sa stim in ce situatie ne aflam, ce aspecte trebuiesc imbunatatite, care aspecte functioneaza si 
care ar fi bine sa fie schimbate, care aspecte functioneaza si pe care ne putem baza in continuare. 

O biserica sau o persoana care nu se opreste din cand in cand sa-si evalueze situatia in care se afla, poate 
intampina pericolul nerealizarii situatiei reale in care se afla, gandind  ca se afla intr-o situatie buna, cand in 
realitate nu este asa. 

Iata un exemplu concret. Intr-o luni dimineata  Diego pastorul unei biserici oarecare, a fost instiintat cu 
privire la plangerile unor diaconi mai vechi in ceea ce priveste decizia luata de prezbiter de a pune in slujba un 
diacon mai tanar care nici macar nu a fost intarit cu binecuvantare. Acesta avea insarcinarea de a pregati biserica 
pentru ziua de duminica, zi in care avea sa aiba loc un seminar. Prezbiterul le-a spus diaconilor mai vechi ca nu 
va fi necesara prezenta lor in ziua de duminica. Dar cand acestia au descoperit ca pentru acea zi a fost desemnat 
un diacon mai tanar, s-au simtit dati la oparte si bineinteles ca imediat s-au plans pastorului. Cand pastorul l-a 
intrebat pe prezbiter despre acesta, el a spus ca situatia este reala, dar ca a preferat acest schimb datorita faptului 
ca prestatia diaconilor mai vechi lasase mult de dorit in ultima vreme. Cand unul dintre diaconi a aflat ce a spus 
prezbiterul, s-a suparat foarte tare si a zis: “ Daca am lucrat rau iar prezbiterul nu a fost multumit de noi, de ce 
nu ni s-a spus acesta niciodata?” 

Iata, acesta este dovada cea mai clara a necesitatii unei constante evaluari in toate ariile activitatilor 
Bisericii. Si nimeni nu poate sti cum decurg lucrurile daca nu se fac evaluari periodice. De exemplu vom evalua 
activitatea evanghelistica a Bisericii si felul in care se lucreaza in aducerea de persoane noi la Hristos. Unii pot 
sustine o metoda de lucru, altii o alta metoda si fiecare aduce argumente pentru a sprijini punctul los de vedere. 
Dar de ce nu se face o evaluare pentru a se vedea care este situatia reala?

In toate bisericile in care prezint acest seminar, realizez un chestionar intre participanti. Fac aceasta 
pentru a demonstra puterea marturiei unui membru. Poti face si tu acest chestionar in biserica ta si vei vedea ca 
rezultatul nu este cu mult mai diferit, pentru ca oamenii ajung la cunstinta adevarului prin acesta metoda.
1. Mai intai, stii cate persoane au venit la biserica pentru ca o persoana straina le-a batut la poarta si i-a 
invitat?  1%
2. Stii cante persoane au venit la Hristos pentru ca si-au inscris copilul intr-o scoala adventista? 0,7%
3. Stii cate persoane au cunoscut Adevarul ascultand un program de radio sau au urmarit o emisiune TV 
adventista? 0,3%
4. Stii cate persoane au conscut pe Domnul pentru ca au intrat in posesia unei carti spirituale, o revista, un 
fluturas? 1,9%
5. Stii cate persoane au dorit o schimbare in viata lor pentru ca au participat la o conferinta publica citind 
afisele puse in oras, sau prin publicitatea facuta la radio sau TV? 0,6%
6. Stii cati au avut o experienta personala cu Isus pentru ca s-a nascut intr-o familie adventista? 29,1%
7. Stii cati au acceptat invitatia la rugaciune, studiul Scripturii, pentru ca un vecin sau un prieten, sau un 
coleg de munca le-a vorbit despre Hristos, i-a chemat la biserica sau le-a oferit o publicatie religioasa? 66,4%
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Rezultatul este aproximativ acelasi in toate locurile. Dar sa nu credeti ca acesta minimalizeaza 
importanta lucrarii educative, prin mass –media (radio,TV), sau cea prin publicatii. In nici un caz. Lucrarea cu 
publicatiile de exemplu nu este altceva decat o bomba cu efect intarziat, dar nu poti calcula rezultatele in aceasta 
lucrare. Chestionarul de mai sus a incercat sa demonstreze ca lucrarea realizata prin radio, TV, publicatii, 
educatie, nu sunt altceva decat un complement al lucrarii personale a fiecarui membru, care cauta oameni in 
cercul lor de influenta. Pentru a aduce persoane la Isus, apogeul lucrarii se afla in lucrarea de marturisire a 
fiecaruia. 

Isus Hristos inainte de a se reintoarce in cer a spus: “Va trimit sa-Mi fiti matori”. Ce este acela un 
martor? Un martor este o persoana care afirma ceva despre o realitate la care a fost prezent. Exact aceasta era 
ceea ce faceau primii crestini. Iata ce spune Ioan in 1 Ioan 1,1:

“1 Ce era de la început, ce am auzit, ce am văzut cu ochii noştri, ce am privit şi ce am pipăit cu mâinile 
noastre, cu privire la Cuvântul vieţii, -  “

Fiecare crestin este un martor al dragostei lui Dumnezeu. Fiecare crestin poseda un efect multiplicator 
pana la infinit. Fiecare crestin este o lumina aprinsa care demonstreaza slava lui Dumnezeu. Dar greu de crezut 
ca vom reusi sa ne dam seama de acesta putere daca nu ne oprim din cand in cand sa evaluam ceea ce se face. 

II. In cea de-a doua parte a acestui studiu este necesar sa observam care este maniera de evaluare cea mai 
potrivita. De ce? Pentru ca evaluarea poate fi un cutit cu doua taisuri, evaluand poti construi sau darama. 
Depinde de atitudinea cu care se face evaluarea. Daca o vom face cu un spirit de critica si repros poate aduce 
mai mult rau decat bine. Pentru ca a spune un adevar intr-o maniera gresita poate distruge. De aceea Evrei 
10,24-25 spune:

“24 Să veghem unii asupra altora, ca să ne îndemnăm la dragoste şi la fapte bune. 
25 Să nu părăsim adunarea noastră, cum au unii obicei; ci să ne îndemnăm unii pe alţii, şi cu atât mai mult, cu 
cât vedeţi că ziua se apropie.  “

Observa cele doua expresii pe care autorul le foloseste “sa veghem unii aspra altora ca a ne indemnam la 
dragoste si la fapte bune”. Aici se afla secretul reusitei unei evaluari facut intr-un spirit crestin. Consideratia, 
stimularea, indemnarea, sunt elemente cheie intr-o evaluare. Cu aceasta atitudine, evaluarea nu se va concentra 
doar asupra sezultatelor ci si asupra procesului desfasurat. 

De exemplu, pentru a evalua graul, nu trebuie luat in calcul doar numarul boabelor din spic, ci si cat timp 
a trecut de cand a fost semanata samanta si pana la recoltare. De multe ori luam in calcul doar cifrele, dar poate 
ca nici nu am ajuns in etapa in care se numara si se calculeaza, ci ne aflam undeva pe la jumatatea procesului. 
De aceea, atunci cand evaluam trebuie sa avem foarte clare aceste concepte. 

III. Si totusi dragul meu, sa nu crezi ca boabele de grau nu sunt importante. Despre aceasta vom vorbi in 
cea de a treia parte a studiului. Intr-o zi cineva m-a intrebat: “Cum putem sti daca prin ceeea ce facem ne 
implinim misiunea?”

Iata de ce ne raspunde serva Domnului in cartea “Caminul Advent” pg. 211 (ed.sp.):

“ Crestinii din Tesalonic erau adevarati misionari. Adevarurile prezentate castigau inimile si astfel se 
adaugau noi suflete Bisericii”.

Cum stim ca tesalonicenii erau misionari adevarati? Pentru ca se adaugau noi suflete Bisericii aici 
intalnim cuvantul “a adauga”. Aceasta ne trimite cu gandul la numere. Nu exista o modalitatea mai buna pentru 
a masura ceva decat sa numeri rezultatele. Daca imi vei spune ca ai slabit, eu te voi intreba, cate kilograme? 
Daca-mi spui ca imbatranesti, te voi intreba, cai ani ai? Daca imi vei spune ca ai mai crescut, eu te voi intreba 
cati centimetri? Iata cum numerele pot fi un indicator al situatiei analizate. 

In primii ani ai Bisericii noastre, serva Domnului scria urmatoarele in “Servicii Crestine” pg.9 (ed.sp.)::

“ Adventistii de ziua a 7-a fac progrese, dublandu-si numarul, stabilind noi misiuni si descoperind 
standardele adevarului in cele mai intunecate locuri ale Pamantului. Si totusi lucrarea evanseaza cu mult mai 
incet decat si-ar dori Dumnezeu.”
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Cum se putea sti ca adventistii fac progrese? Pentru ca isi dublau numarul. 
In alta ocazie ea afirma in “Marturii vol 3 pag 293:

“ Daca fiecare adventist de ziua a 7-a si-ar fi indeplinit partea, numarul credinciosilor astazi, ar fi fost 
cu mlt mai mare.”

Iti dai seama cum cifrele sunt prezente in lucrarea Bisericii? Asa a fost in tot timpul istoriei Bisericii 
noastre. Daca Biserica isi indeplineste misiunea, rezultatul natural este cresterea numerica. Dar pericolul care ne 
paste in dorinta de a calcula rezultatele este acela de a adauga persoane doar ca pe niste numere si nimic mai 
mult, fara insa o crestere naturala a spiritualitatii Bisericii. Deja am mai spus-o intr-o lectie anterioara, ca e 
prosibil sa existe o crestere numerica dar fara  o crestere spirituala. Dar la fel de bine putem spune ca e absolut 
imposibil sa existe o crestere spirituala fara o reflectare a acesteia intr-o crestere numerica. Prioritatea noastra 
trebuie sa fie cresterea spirituala a Bisericii lui Dumnezeu si pregatirea ei pentru gloriasa reintalnire cu Isus 
Hristos. Dar daca acesta crestere spirituala exista, trebuie sa existe si cifre. Pericolul este sa spunem: “Stam 
foarte bine din punct de vedere spiritual, dar nu botezam pe nimeni.” Cum poti crede ca stai bine spiritual daca 
nu ai botezuri? Dar celalalt pericol este sa botezi doar ca rezultat al propagandei, al metodelor umane, dar nu ca 
si rezultat al cresterii spirituale a Bisericii.

Armonizarea celor doua laturi inseamna intelepciune si in acest sens numai Dumnezeu ne poate ajuta. 

IV. in cea de a 4-a parte a studiului, vom vedea maniera in care Dumnezeu ne evalueaza. Vom citi pentru 
acesta Deut. 10,12-13:

“12 Acum, Israele, ce alta cere de la tine Domnul, Dumnezeul tău, decât să te temi de Domnul,  
Dumnezeul tău, să umbli în toate căile Lui, să iubeşti şi să slujeşti Domnului, Dumnezeului tău, din toată inima 
ta şi din tot sufletul tău, 
13 să păzeşti poruncile Domnului şi legile Lui pe care ţi le dau astăzi, ca să fii fericit?  “

O dragul meu, pericolul la care ne expunem analizand aceste vesete este de a ne concentra asupra 
rezultatelor. Care rezultate? Pazirea poruncilor si perceptelor divine, umblarea in caile Domnului. Dar care este 
motivul care trebuie sa determine toate acestea? A iubi pe Dumnezeu din toata inima si tot sufletul. Ascultarea 
este rezultatul dragostei fata de Dumnezeu .

Exact aceeasi ordine se repeta in Prov. 23,26:

“26 Fiule, dă-mi inima ta, şi să găsească plăcere ochii tăi în căile Mele. “

Mai intai da-Mi inima ta. Apoi ochii tai se vor atinti asupra cailor Mele. Asa ca daca inima ta nu-Mi 
apartine, tot ceea ce vei face nu va avea nici un sens, nici o importanta pentru Mine. Acesta este modul in care 
trebuie sa gandim atunci cand ne evaluam viata si motivatiile. De ce fac ceea ce fac? este ascultarea ea rezultatul 
dragostei mele pentru Dumnezeu? Sau numai fructul moralismului meu? 

Exact acelasi concept se repeta intr-un alt mod in 1 Sam. 16,7:

“7 Şi Domnul a zis lui Samuel: "Nu te uita la înfăţişarea şi înălţimea staturii lui, căci l-am lepădat.  
Domnul nu se uită la ce se uită omul; omul se uită la ceea ce izbeşte ochii, dar Domnul se uită la inimă."  “

Ma impresioneaza aceasta: Iehova priveste inima. Aceasta declaratie este foarte interesanta. Aceasta vrea 
sa spuna ca desi numerele sunt importante, cresterea valorii interioare da adevarata valoare cifrelor. Dar cum se 
poate masura cresterea interioara? Exista 3 metode: cat timp petreci cu Dumnezeu in rugaciune, studiu si cate 
persoane ai adus la El? Numai ca primele doua coordonate ale cresterii ale spirituale nu le poate cunoaste 
nimeni, ci numai Dumnezeu si tu. Dar cate persoane ai adus la Hristos? Acesta da, poate fi cunoscuta si de cei 
din jur. De aceea, dragul meu, daca tu iti doresti sa ai o Biserica frumoasa, care creste din punt de vedere 
spiritual, ca si lider de Biserica, ca si pastor sau prezbiter, de ceea ce trebuie sa tii cont este sa vezi ce planuri are 
Biserica asa incat sa stimuleze pe fiecare membru sa studieze si sa se roage zilnic, si sa aduca suflete la Hristos. 
Toate programele Bisericii trebuie sa se axeze pe aceste scop. Atunci rezultatul va fi o Biserica vie din punct de 
vedere spiritual si ca si consecinta naturala a acestui fapt vor aparea si numere, cifre. Toate statisticile vor 
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exploda, dar acesta ca si rezultat al cresterii spirituale a Bisericii, al prezentei lucratoare a Duhului Sfant in viata 
copiilor Sai. 

Traducere Gertrud Radu
Tehnoredactare Gabriel Radu

www.7adventist.com/studiu/
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